
 کمیته انضباطی در ادامه احکام عجیبی 
که صادر کرده، این بار با اعلام رأی در پرونده 
کتور و چادرملو حاشیه ساز شد.   دیدار ترا
کتور در هفته بیست و ششم رقابت های  ترا
دیدار  یک  در  تبریز  کتور  ترا  ، برتر لیگ 
که حواشی بسیاری را به دنبال  جنجالی 
داشت در ورزشگاه شهید نصیری یزد برابر 
چادرملو اردکان به تساوی ۲ بر ۲ رسید. در 
جریان این دیدار که پیش از سوت آغاز بازی 
و حتی بعد از اتمام آن حواشی و درگیری های 
مختلفی به وجود آمد، تصاویری منتشر شد 
که در آن نشان می داد شجاع خلیل زاده در 
یک اقدامی عجیب، با یک حرکت زشت و 
شنیع نسبت به شعارهای هواداران یزدی 
کنش نشان داده است. به دنبال این  وا
حرکت و همچنین حواشی آن، با حکم کمیته 
انضباطی یک امتیاز از تیم چادرملو کسر و 
این باشگاه یک میلیارد تومان جریمه شد. 
گر در  از حضور تماشا همچنین چادرملو 
کتور در فصل آینده و  بازی خانگی مقابل ترا
فعال شدن یک جلسه محرومیت از حضور 
گر در صورت قطعی شدن دادنامه  تماشا
به دلیل ورود هوادار به زمین، استفاده از 
کتور و پرتاب  الفاظ موهن علیه اعضای ترا
اشیاء محکوم شد. خداداد عزیزی مدیر 
۲۰۰ میلیون تومان جریمه  کتور با  تیم ترا
مالی و یک جلسه محرومیت که به مدت 
شش ماه تعلیق خواهد شد، مواجه شده و 
کتور به دلیل  شجاع خلیل زاده، کاپیتان ترا
رفتار جنجالی مقابل هواداران چادرملو، 
۳۰۰ میلیون جریمه و با اجرای محرومیت 
تعلیقی در صورت تأیید رأی مواجه شد. 
کتور  شجاع پیش از این نیز در دیدار ترا
مقابل نساجی در ورزشگاه شهید وطنی، 
با هواداران قائمشهری درگیر شده بود که 
طبق رای کمیته انضباطی به صورت تعلیقی 
محروم شد. کمیته انضباطی حالا در حکم 
جدید، شجاع خلیل زاده را تنها ۵۰۰ میلیون 
تومان جریمه کرد و هیچ محرومیتی را برای 
این مدافع جنجالی در نظر نگرفت. به نظر 
می رسد با توجه به اینکه چادرملو شکایت 
خود را پس گرفته، استدلال کمیته انضباطی 

کی خصوصی نداشته  این بوده که شجاع شا
و محرومیتی برای او در نظر نگرفته است. 
در صورتی که این رفتار زشت و زننده آن 
گران به بدترین شکل  هم به سمت تماشا
گر  ممکن یک جنبه عمومی دارد؛ حتی ا
این  بابت  چادرملو  باشگاه  نیز  شکایتی 
موضوع نداشته باشد. درست مثل شادی 
دیدار  جریان  در  زکی پور  میلاد  جنجالی 
که  پرسپولیس و سپاهان در جام حذفی 
بلافاصله بعد از اتمام بازی کمیته انضباطی 
با صدور رای نوشت: از سوی میلاد زکی 
تخلفاتی  اصفهان  سپاهان  بازیکن  پور 
خ داده. از آنجائیکه تخلف حادث شده  ر
در خور صدور قرار دستور موقت است، 
به استناد ماده ۱۰۰ مقررات انضباطی و تا 
صدور رای مقتضی، وی از همراهی تیم خود 
محروم است. سوالی که ایجاد می شود این 
که چطور فدراسیون در دو صحنه  است 
مشابه آرای مختلفی را صادر کرده است؟ 

چگونه بعد از بازی پرسپولیس و سپاهان 
زکی پور با دستور موقت محروم می شود اما 
خلیل زاده با رفتاری که به مراتب زننده تر و 
غیراخلاقی تر بوده شامل این دستور موقت 
نشده و حتی در بازی با ملوان بندرانزلی 
در هفته بیست  و هفتم محروم نمی شود. 
کمیته انضباطی با  زکی پور در رأی بعدی 
دو جلسه محرومیت )یک جلسه تعلیقی 
اما  می شود  مواجه  قطعی(  جلسه  یک  و 
بلکه  نمی شود  محروم  تنها  نه  شجاع 
محرومیت تعلیقی او نیز طبق قانون فعال 
نمی شود و کمیته انضباطی تنها به جریمه 
مالی بسنده می کند. درحالی که در همان 
بازی با نساجی نیز شجاع رفتاری زننده با 
گر از  هواداران این تیم مازندرانی داشت و ا
خ می داد، مطمئنا  ابتدا با او برخورد جدی ر
خ نمی داد.  اتفاقا ورزشگاه شهید نصیری ر
که دیدار  موضوع شائبه برانگیز اینجاست 
بیست  تاریخ  در  چادرملو  مقابل  کتور  ترا

و دوم فروردین انجام شد ولی خلیل زاده 
احضار  انضباطی  کمیته  به  فروردین   ۲۶
سکوت  آن  از  پس  و  روزه   ۴ فاصله  شد. 
کمیته انضباطی و عدم صدور رأی، نشان 
از تبعیضی ست که کمیته انضباطی نسبت 
به باشگاه ها دارد. درست همانند پرونده 
در  پرسپولیس  باشگاه  بیرانوند.  علیرضا 
فسخ  بابت  بیرانوند  از   ۱۴۰۳ سال  خرداد 
غیرقانونی شکایت کرده و بعد از گذشت ۱۱ 
ماه هنوز هیچ تصمیم مشخصی در خصوص 
این پرونده گرفته نشده و حتی بیرانوند تبرئه 
نشده است. بعد از این دیدار خداداد عزیزی 
کتور با یک جمله زننده و  سرپرست تیم ترا
شنیع به هواداران یزدی حمله ور شد که تنها 
یک جلسه آن هم به صورت تعلیقی محروم 
و ۲۰۰ میلیون تومان جریمه شد. در حالی 
که در وضعیت مشابه بعد از درگیری لفظی 
رضا درویش مدیرعامل پرسپولیس و فرشید 
روی  استقلال  سابق  مدیرعامل  سمیعی 
آنتن زنده تلویزیون، کمیته اخلاق بلافاصله 
رضا درویش را ۲۰ روز از کار منع کرد. بعد از 
انتقادات این مدیرعامل به ارکان قضائی 
بلافاصله وی از حضور در ورشگاه منع شده 
و محکوم به پرداخت ۲ میلیارد تومان شد 
تا باز هم شاهد آرای متضاد در صحنه های 
صدای  حتی  تضادها  این  باشیم.  مشابه 
برخی بازیکنان و مربیان لیگ برتری را نیز در 
آورده است. بعد از دیدار مس رفسنجان و 
کنش به کسر  هوادار تهران، حامد لک در وا
امتیاز از تیم چادرملو به دلیل فحاشی به 
، به ویژه علیرضا بیرانوند  کتور بازیکنان ترا
خ  گفت: به ما نیز فحاشی کردند اما اتفاقی ر
نداد. ای کاش قانون برای همه یکسان باشد. 
این رفتارها بیشتر از اینکه ظلم در حق سایر 
باشگاه ها و پایمال کردن حقوق آنها باشد، به 
نظر می رسد ابتدا استقلال فدراسیون فوتبال 
و کمیته هایش را زیر سوال برده و آن را هدف 
گرفته باشد. کمیته انضباطی و ارکان قضائی 
فدراسیون با این احکام بیشتر از اینکه باز 
دارنده بی قانونی و بی اخلاقی باشند، مروج 
آن شده اند و البته هیچ توضیحی نیز ارائه 

نمی دهند. 
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برخورد با بی اخلاق یا مروج بی اخلاقی؟ 

 وقتی کمیته انضباطی »شجاع« نیست!

گفتوگو

پرسپولیس  فوتبال  تیم  پیشکسوت   
بازیکنان  گذشته  مثل  متاسفانه  گفت: 
روی استقلال و پرسپولیس عِرق ندارند و 
گر پیشنهاد بیشتری ببینند به تیم دیگر  ا
شرایط  درباره  سلطانی  می روند.بهروز 
تیم فوتبال پرسپولیس، اظهار داشت: 
پیری  مشکل  با  پرسپولیس  متاسفانه 
بازیکنان مواجه است. من با احترام به 
وحید امیری که اسطوره باشگاه است، 
۳۶ سال سن دیگر نباید  معتقدم او با 
در این تیم بازی کند و باید فضا را برای 
بازیکنان  متاسفانه  کند.  باز  جوانان 
زیادی در پرسپولیس هستند که سنشان 
در  تیمی  برای  این موضوع  و  رفته  بالا 
سطح پرسپولیس مناسب نیست. اسم 
پرسپولیس بزرگ است، اما جای بازیکنان 
مسن نیست.وی ادامه داد: باید بررسی 
شود که چه اتفاقی افتاده و چرا تیم از نظر 
فنی دچار افت شده است. چه عواملی 
باعث شد چادرملو، ملوان و ... را پیش 
از سال ۱۴۰۴ ببریم و الان وجود ندارد که 
هواداران  بگیریم؟  نتیجه  نمی توانیم 
نتیجه  تیم  وقتی  و  دارند  برد  انتظار 
نمی گیرد، انتقادات به سمت پیشکسوتان 
سرازیر می شود. من همیشه گفته ام باید 
بازیکن جوان جذب شود، نه اینکه هر 
بازیکنی که تیم دیگر او را نخواسته، جذب 
کنیم. باید یک بازنگری اساسی انجام 
دهیم و هدفمان را مشخص کنیم. من 
فکر می کنم برخی افراد در تیم به دنبال 
منافع شخصی خود هستند و بعد به فکر 
باشگاه. مدیران آینده باید از هر نظر تیم 

را نجات دهند.
 سپاهان به پرسپولیس رحم کرد

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس در 
ادامه درباره کیفیت مدافعان تیم، تصریح 
کرد: من قبول دارم که اسماعیل کارتال 
می گوید تیم را خودش نبسته، اما سیستم 
است.  فاجعه  یک  پرسپولیس  دفاعی 
نمی دانم قلعه نویی چطور این بازیکنان 
را به تیم ملی دعوت کرده است. چطور 
می شود با چنین اشتباهات فاحشی وارد 
تیم ملی شد و جای بازیکنان تاثیرگذار را 
گرفت؟ سپاهان به ما رحم کرد، وگرنه با این 
وضع دفاعی مشخص نبود چه اتفاقی در 

پایان بازی رخ می داد.

سلطانی: 
کفگیر فوتبال ما به ته 

کوتاهدیگ خورده

جریمه ۱۰ درصدی برای اعضای تیم استقلال
 با اعلام باشگاه استقلال تهران اعضای این تیم به دلیل 
کسب نتایج ضعیف ۱۰ درصد جریمه شدند.با تصویب هیأت 
مدیره باشگاه استقلال، به دلایل نتایج ضعیف اخیر تیم 
فوتبال استقلال، از قرارداد تمامی بازیکنان و اعضای کادرفنی 
استقلال، ۱۰ درصد به عنوان جریمه کسر خواهد شد.لازم به 
ذکر است که باشگاه پرسپولیس هم اخیراً اعضای تیم خود 

را به دلیل کسب نتایج ضعیف ۱۰ درصد جریمه کرده بود.

تغییر زمان بازی استقلال و پیکان
با اعلام سازمان لیگ، دیدار تیم های فوتبال استقلال 
تهران و پیکان در جام حذفی تغییر کرد. مسابقه دو تیم 
استقلال تهران و پیکان تهران روز شنبه ۶ اردیبهشت در 
ورزشگاه آزادی تهران به جای ساعت ۱۹:۳۰ در ساعت ۱۸ آغاز 
می شود.این دو تیم در مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی 

رو در روی هم قرار می گیرند.

 آخرین وضعیت عالیشاه و اورونوف
بازیکن ازبکستانی پرسپولیس دو تا سه هفته از تمرینات 
کشی سرخپوشان در  تیمی دور خواهد بود، ولی بازیکن مرا
مسیر بازگشت به تمرین است. بنابر اعلام دکتر فرید زرینه 
نتیجه MRI روی پای اوستون اورونوف کشیدگی خفیف 
در همسترینگ را نشان داد و دوره بهبودی اش هم دو تا 
سه هفته از شروع آسیب خواهد بود.رئیس کمیته پزشکی 
باشگاه پرسپولیس در مورد دیگر بازیکن آسیب دیده این تیم 
هم اظهار داشت: ایوب العملود شرایط خوبی دارد و فردا در 
شروع تمرینات کار با توپ را آغاز می کند تا وضعیتش بررسی 
شود. امیدواریم ظرف چند روز آینده در اختیار کادر فنی 
قرار بگیرد.وی خاطرنشان کرد: امید عالیشاه نیز فعلاً برنامه 
فیزیوتراپی و اختصاصی خود را دنبال می کند تا زمانی که 

آماده بازگشت به تمرینات شود.

 »خیریت« پاپ فرانسیس 
برای تیم مهدی طارمی

اینتر از مراسم تشییع پیکر رهبر کاتولیک های جهان قبل 
از بازی با بارسلونا در نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا منفعت 
برد. »بازی اینتر- رم به خاطر تشییع پاپ فرانسیس لغو شد«، 
این بیانیه سازمان لیگ فوتبال ایتالیا است. تعویق بازی 
شنبه یاران طارمی یک فرصت طلایی برای استراحت بیشتر 
قبل از بازی با بارسلونا در نیمه نهایی لیگ قهرمانان است. 
پاپ فرانسیس، رهبر کاتولیک های جهان روز گذشته در 
سن ۸۸ سالگی درگذشت به همین خاطر کشور ایتالیا ۵ روز 

اعضای عمومی اعلام و بازی های فوتبال را لغو کرد. 

و  سرمایه گذاری  سازمان  مدیرعامل   - اصفهان     
این  گفت:  اصفهان  شهرداری  مردمی  مشارکت های 
گذشته توانست ۴,۳۷۵ میلیارد تومان  سازمان سال 
جذب سرمایه داشته باشد. مسعود حیدری با اعلام این 
خبر گفت: مدیریت شهری با تلاش مضاعف و همدلی 
منابع انسانی خود در تعریف فرصت های سرمایه گذاری 
در حوزه های مختلف مشارکت مدنی و غیرمدنی در 
راستای رفع نیازهای شهری با هدف کسب رضایتمندی 
شهروندان تلاش کرد و ضمن ارائه خدمات مطلوب با 
تدوین و ارائه بسته های تشویقی توانست بیش از ۴,۳۷۵ 

میلیارد تومان جذب سرمایه داشته باشد. 
۵ درصد  وی افزود: این سرمایه به سهم خود ۱۶. 
و  می گیرد  بر  در  را  شهرداری  محقق شده  بودجه  از 
صرفه جویی مالی بسزایی در بودجه داشته و ارزش افزوده 

حاصل از آن نیز گره گشای مالی اقدامات مناطق شهرداری 
اصفهان در ارائه خدمات است. 

مشارکت های  و  سرمایه گذاری  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری  کرد:  کید  تا اصفهان  شهرداری  مردمی 
اصفهان از نهادهای با ظرفیت و توان بالا در زمینه سازی 
بسیاری از فعالیت های عمرانی و اجتماعی است، از 
این رو فعالیت های گسترده تر و تنوع و کثرت خدمات 

متفاوت تری از دیگر نهادها دارد. 
وی ادامه داد: از حجم ریالی کل قراردادهای مشارکتی 
منعقدشده که ۴,۳۷۵ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۳ است، 
نزدیک به ۳,۲۰۰ میلیارد تومان آن مشارکت مدنی و ۳۵۰ 
در  غیرمدنی  مشارکت های  شامل  آن  تومان  میلیارد 
مدل های مشارکتی بی. او. تی و بی. او. ال. تی و سایر موارد 

در حال امضای قرارداد است. 

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان خبر داد: 

موفقیت سازمان سرمایه گذاری در جذب ۴ همتی سرمایه طی سال گذشته

شــهرستان
 

 
گــــزارش

 آغاز به کار قرارگاه رصد 
مصرف برق مازندران 

  مازندران - قرارگاه رصد و پایش مصرف برق شرکت 
توزیع نیروی برق مازندران، با حضور مهندس حسینی 
کارنامی، مدیرعامل این شرکت، معاونین و مدیران 
دفاتر تخصصی، در ساختمان معاونت فروش و خدمات 
مشترکین، به طور رسمی آغاز به کار کرد.  این اقدام در 
راستای مدیریت بهینه مصرف و تضمین پایداری شبکه 
برق استان صورت گرفته است. شرکت توزیع نیروی 
برق مازندران وظیفه خدمت رسانی به بیش از یک 
میلیون و ششصد هزار مشترک در هیجده امور و اداره 
را بر عهده دارد و گستره جغرافیایی وسیعی از شهرهای 
گلوگاه تا فریدونکنار را شامل می شود.  مهندس حسینی 
کارنامی در مراسم افتتاحیه این قرارگاه، با اشاره به 
اهمیت مدیریت مصرف برق در آستانه فصل گرما و 
افزایش بار مصرف، اظهار داشت: با توجه به اینکه 
شرکت توزیع نیروی برق مازندران مسئولیت تامین 
برق بیش از یک میلیون و ششصد هزار مشترک را بر 
عهده دارد، ایجاد یک مرکز متمرکز برای رصد دقیق و 
لحظه ای مصرف امری ضروری به نظر می رسید.  وی 
افزود: هدف اصلی از تشکیل این قرارگاه، پایش مستمر 
و هوشمندانه مصرف برق در سطح استان، شناسایی 
نقاط پرمصرف و مدیریت بارهای سرمایشی و سایر 
بارهای غیرمجاز است. این اقدام به ما کمک خواهد 
کرد تا با اجرای برنامه های مدیریت مصرف بهینه، از بروز 
خاموشی های احتمالی در فصل اوج بار جلوگیری کنیم 
و پایداری شبکه را تضمین نماییم.  مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق مازندران همچنین به برنامه های کلان 
صنعت برق کشور در زمینه مدیریت مصرف اشاره کرد 
و گفت: این قرارگاه به عنوان بازوی اجرایی برنامه های 
مدیریت مصرف در استان عمل خواهد کرد و با استفاده 
از ظرفیت های نرم افزاری و سخت افزاری موجود، 
داده کاوی دقیقی از الگوهای مصرف انجام خواهد داد 
تا بتوانیم تصمیمات موثرتری در راستای تامین برق 
مطمئن برای تمامی مشترکین اتخاذ کنیم.  مهندس 
حسینی کارنامی در ادامه سخنان خود تصریح کرد: 
پایش مصارف سرمایشی، روشنایی مازاد و برق های 
غیرمجاز برعهده این قرارگاه است و نقش راهبری و 
کلیدی در اجرای برنامه های مدیریت پیک تابستان 
بر اهمیت همکاری  خواهد داشت. وی همچنین 
تمامی کارکنان شرکت توزیع برق مازندران با این قرارگاه 
جهت تکمیل بانک های اطلاعاتی و زیرساخت های نرم 
کید بر لزوم همکاری  کید کرد.  ایشان ضمن تا افزاری تا
تمامی مشترکین و دستگاه های اجرایی استان در 
اجرای برنامه های مدیریت مصرف، ابراز امیدواری کرد 
که با بهره گیری از ظرفیت های این قرارگاه و همراهی 
مردم، بتوان از پیک بار تابستان پیش رو با موفقیت 

عبور کرد. 
 

شهردار ماهدشت خبر داد

  ماهدشت، میزبان بزرگ ترین سرمایه گذاری کشاورزی خاورمیانه
کوتــــاه

 ماهدشت - شهردار ماهدشت از آغاز عصری نو در 
اقتصاد منطقه خبر داد. 

 در تحولی تاریخی و بی سابقه در حوزه سرمایه گذاری 
کشاورزی، پروژه عظیم و استراتژیک  خارجی در بخش 
»مگافارم« با حجم سرمایه گذاری بالغ بر ۵ میلیارد یورو، 
روز یکشنبه ۳۱ فروردین ۱۴۰۳، توسط هیات سرمایه گذاری 
وزارت امور اقتصادی و دارایی جمهوری اسلامی ایران برای 

استان البرز به تصویب رسید. 
 ،  دکتر عسگر نصیری، شهردار ماهدشت با اعلام این خبر
این رویداد را نقطه عطفی در تاریخ توسعه اقتصادی منطقه 
دانست و تصریح کرد: تصویب پروژه مگافارم نه تنها آغاز 
فصل جدیدی در مسیر پیشرفت ماهدشت است، بلکه 
می تواند به عنوان الگویی در سطح ملی و منطقه ای در 

زمینه کشاورزی هوشمند و پایدار شناخته شود. 
 پروژه مگافارم، نخستین شهرک کشاورزی پیشرفته ایران 
است که با تمرکز بر تولید گیاهان شوری پسند، آبزی پروری، 
صنایع بسته بندی و لجستیک صادراتی، و بهره گیری از 
آخرین فناوری های هوشمند در سطح جهانی طراحی 

شده است. 
 در قالب این پروژه، احداث بزرگ ترین نیروگاه خورشیدی 
منطقه با ظرفیت ۴۰۰ مگاوات، پیشرفته ترین تصفیه خانه 
، و توسعه زیرساخت های حمل ونقل  آب صنعتی کشور
جاده ای و ریلی پیش بینی شده که در مجموع، ظرفیت 
اشتغال زایی مستقیم برای بیش از ۲۰ هزار نفر و ایجاد بیش 
از ۱۰۰ هزار فرصت شغلی غیرمستقیم را در پی خواهد داشت. 
 دکتر نصیری ضمن قدردانی از پیگیری های مستمر 

دکتر علی شیرین زاد نماینده مردم البرز در مجلس شورای 
اسلامی و دکتر مجتبی عبدالهی استاندار البرز، این دستاورد 
را نتیجه هم افزایی سازنده میان نهادهای محلی و ملی 

عنوان کرد: 
 این پروژه حاصل ماه ها تعامل هدفمند با دستگاه های 
عالی کشور از جمله وزارت اقتصاد، وزارت جهاد کشاورزی، 
وزارت نیرو و مجموعه مجلس شورای اسلامی بوده و 

ماهدشت را در جایگاه یکی از قطب های نوظهور اقتصادی 
کشور قرار خواهد داد. 

کید کرد:   پایان تأ  شهردار ماهدشت در
ماهدشت با حفظ هویت بومی و ظرفیت های طبیعی 
خود، به سمت آینده ای می رود که در آن، نوآوری، اشتغال 
پایدار و صادرات محوری اساس توسعه خواهند بود. این 

آغاز راهی بزرگ است. 

کید شد:  در دیدار استاندار و سفیر چین تأ

گسترش همکاری های فارس و چین
 فارس- در دیدار سفیر چین با استاندار فارس، بر توسعه 
و تداوم مناسبات سیاسی، اقتصادی و گردشگری میان 
کید شد. حسینعلی امیری در  استان فارس و کشور چین تأ
دیدار با زونگ  پی وو، سفیر چین که در شیراز انجام شد، 
با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( در 
خصوص تحکیم روابط با کشورهای منطقه و سیاست های 
دولت چهاردهم در این زمینه و همچنین با یادآوری 
متعدد  زمینه های  فارس،  استان  جمعیت  و  وسعت 
همکاری را میان فارس و چین بر شمرد.  وی با اشاره به 
سفر مقامات عالی چین به فارس در ادوار متعدد تاریخی 
به ظرفیت های موجود در استان فارس برای تعمیق روابط 
دوستانه با چین اشاره کرد. استاندار فارس خواهرخواندگی 
که با امضای شهرداران  شهرهای شیراز و نانجینگ را 
دو شهر انجام شده است و گامی موثر در نزدیک شدن 
هرچه بیشتر دو کشور ایران و چین به یکدیگر دانست. 
کنسولگری چین در شیراز را از  وی همچنین تأسیس 
اقداماتی برشمرد که می تواند زمینه  همکاری های مشترک 
و تحکیم هرچه بیشتر روابط چین را با استان فارس فراهم 
گردشگری به عنوانی یکی از  کند. امیری با بیان اینکه 
مهم ترین محورهای توسعه فارس تعریف شده است، 
اظهار کزد: استان فارس محل تلاقی چند دوره تمدنی  
گون از  است و واجد آثار متعدد تاریخی از دوره های گونا
هخامنشیان، ساسانیان تا دوره های اسلامی شامل زندیه 
و قاجاریه است. وی اضافه کرد: بیش ترین آثار تاریخی 
ثبت جهانی متعلق به ایران، در استان فارس موجود 
است و این آثار ارزشمند تاریخی از جمله تخت جمشید، 
پاسارگاد، نقش رستم و آثارتاریخی مربوط به دوره زندیه 
گردشگران چینی باشند.  در شیراز می توانند میزبان 
  وی همچنین وجود دانشگاه های شیراز و علوم پزشکی 
شیراز را یکی از زمینه های تبادل دانشجو میان ایران و 
چین برشمرد. در این دیدار زونگ پی وو، سفیر چین، 
با ابراز خرسندی از حضور در استان فارس، این خطه را 
شگفت انگیز و واجد ظرفیت های متعددی دانست که 
می تواند همکاری های دو طرفه را میان دو کشور ایران و 
چین قوت بخشد. سفیر چین فارس را دروازه تمدنی ایران 
خواند و با اشاره به همکاری های مشترکی که در زمینه 
پروژه های باستان شناسی و مرمت آثار تاریخی میان چین 
و ایران وجود دارد، به حضور یک گروه مرمت چینی در 
تخت جمشید اشاره و آن را نمونه ای از علاقه مندی چین 
به حضور در استان فارس و همکاری با مدیران و متولیان 
آثار تاریخی دانست. وی همچنین نقش سرمایه گذاری 
اقتصادی را در تعمیق روابط میان دو کشور موثر توصیف 
و بیان کرد: استان فارس با وجود زیرساخت های توسعه 
نماینده  می تواند  فرهنگی  و  گردشگری  اقتصادی، 
شایسته ای برای ایران در زمینه همکاری های عملی با 

چین باشد. 


